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Protokół  nr  XL / 2017 
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  11 sierpnia  2017r.  

 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w sesji wzięli: Wójt 

Gminy p.Artur Herold, Sekretarz Gminy p. Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy p.Hanna Puttkammer,  

kierownik CUW p. Marek Mischke oraz pracownicy Urzędu  Gminy. 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Zblewie.  Rozpoczęła się o  godz.15.02 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk. 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z sesji odbytej dnia 27 czerwca 2017r.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2027. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały Rady Gminy Zblewo nr XXIX/212/2016 z dnia  

2 grudnia 2016r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na 

terenie Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania.   

6. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zblewo.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/271/2017 Rady Gminy Zblewo z dnia  

12 kwietnia 2017r. w sprawie  określenia regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie 

zadań dotyczących modernizacji źródeł ciepła na terenie gminy Zblewo w ramach konkursu „ 

Czyste Powietrze Pomorza – edycja 2017” organizowanego przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obszaru części Gminy Zblewo ograniczonego od strony północnej Jeziorem 

Niedackim i kompleksem  leśnym, od strony wschodniej i południowej kompleksem leśnym, od 

strony zachodniej Jeziorem Niedackim w gminie Zblewo, pod nazwą „ Twardy Dół”. 

9. Zakończenie. 

 
Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył XL  sesję Rady Gminy Zblewo zwołaną  w 

trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  na wniosek Wójta Gminy.  

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powitał Panie i Panów  Radnych, Pana Wójta, Pana 

Sekretarza, Panią Skarbnik, kierownika CUW, urzędników oraz aktywistę społecznego. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że udział w sesji bierze 12 Radnych na stan Rady 15, a więc 

Rada  jest władna  do podejmowania uchwał. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że sesja jest zwołana na wniosek Wójta 

Gminy złożony 8 sierpnia z  proponowanym porządkiem obrad, który Państwo Radni trzymali. 

Przechodzimy więc do realizacji tego porządku obrad. Czy Państwo Radni są za zatwierdzeniem tego 

porządku obrad  w wersji przedstawionej? 

Radny p.S. Fojut zgłosił wniosek, aby punkt odnośnie kredytu przenieść na następną sesję. Są to 

dosyć duże pieniądze, bo 1.800.000zł, jest to kolejne zadłużanie gminy. Myślę, że po to są powołane 

komisje, żeby każda komisja miała  możliwość się  wypowiedzenia na ten temat. Należy to zrobić w 

trybie normalnym, tak ja sesje powinny być. Ja uważam, że przy takich pieniądzach, które  tutaj gmina 

podejmuje powinni się wszyscy wypowiedzieć.  Jeszcze raz podkreślam, od tego są komisje, żeby 

każda komisja swoje stanowisko zajęła. Nie może być tak, że dostajemy dwa dni temu dokumenty 

jakieś i pisze  kredyt 1.800.000zł. Szanowni Państwo to nie jest 180.000zł,  to jest 1.800.000zł, a jak 
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wiemy już mamy ponad 21 mln kredytu. Ja wnioskuję o przeniesienie tego punktu odnośnie kredytu na 

następną normalną sesję.  

Radny p.K.Niemczyk zapytał, dlaczego  te sesje nie mogą się odbywać  w normalnym trybie, tylko na 

wniosek Wójta? Brak jest interpelacji radnych, wniosków, a przede wszystkim te komisje. Po co jest 

Komisja Finansów? Komisje są po to, żeby to omówić. Jest to już któryś  raz z rzędu. Pan Stasiu już 

na którejś z sesji dwa, albo  trzy razy poruszał to, że to powinno iść normalnie. Ten tryb zwoływania na 

wniosek Wójta powinien być w nagłych sytuacjach. Tutaj jest kredyt, gdzie mamy  budżet, zmiany, 

dużo inwestycji i uważam że powinno to być faktycznie przez komisję omówione punkt po punkcie, bo 

zmian w budżecie gminy jest bardzo dużo.  Począwszy od tego,  że wiemy o ośrodkach na oświatę, o 

których żeśmy mówili już na początku przy głosowaniu budżetu,  że będzie mało to widzimy. Ja wiem 

skąd te środki są bo prześledziłem sobie jak gdyby. Druga kwestia, co mnie bardzo zaniepokoiła jeśli 

chodzi o sesję, ilość przetargów ogłoszonych, nie wiem czy sprawdzacie BIP, jest ileś przetargów 

ogłoszonych, no i  za przeproszeniem komuś naprawdę się popierdoliło  w głowach, użyję tego słowa. 

W Warszawie różne rzeczy się dzieją, ale my na takie coś nie pozwolimy. Po pierwsze  Rada Gminy 

jest od tego, żeby daną inwestycję  zatwierdzić i przeznaczyć na nią środki.  Można ogłosić przetarg 

jeśli środki jeszcze nie są przeznaczone, ale mamy naprawdę 6 inwestycji  aktualnie na przetargach. 

Środków  myśmy nie przeznaczali dopóki co, nie wyrażaliśmy  zgody, a inwestycje są już na etapie 

przetargu. Uważam, że trochę nie w tym kierunku to idzie, troszkę szacunku też do Rady, bo Rada 

jest od tego aby uchwalać uchwały, a  dopiero później jest realizacja tego.  

Wójt Gminy stwierdził że uważa, iż  Szanowny Radny p. Kamil ma rację, ale nie ukrywam, że czas nas 

goni. Są pewne zobowiązania odnośnie inwestycji i najwyższy czas, żeby je realizować. Czy komuś 

się  popierdoliło w głowie to ja nie wiem. Część tych inwestycji, które są realizowane np. ul. 

Rzemieślnicza w Pinczynie, będą zrealizowane czy się to komuś spodoba czy nie, bo były 

mieszkańcom obiecane. Również droga Bytonia – Cis była obiecana mieszkańcom. Ja za to nie 

mogę, że mamy takie niskie subwencje, że co chwilę są okrajane. Ja za to nie mogę, że są 

wyrównywane pensje pracowników i to też jest pokłosie tego co się dzieje.  Ja za to nie mogę, że 

mamy obiecane kilka dofinansowań i ich nie otrzymujemy, bo takie są rządy.  Za pewne rzeczy ja nie 

mogę tutaj gwarantować. Dzisiaj sesja nadzwyczajna jest tylko po to, żeby ustalić ten kredyt w 

wysokości 1.800.000zł, bo jest deficyt w oświacie, są rzeczy które potrzebujemy tu i teraz.  Ja nie 

mogłem tego przewidzieć, że w Urzędzie Marszałkowskim  nie ma żadnego dofinansowania na 

rozbudowę przedszkola.  My się dwoimy i troimy, żeby rozwiązać problem, żeby te 40-ści dzieci 

umieścić i płacić za dzierżawę. To są wydane pieniądze i dlatego ta sesja jest  zwołana na dzisiaj. 

Możemy to zrobić za tydzień, ale czas nagli i dlatego poprosiłem o zwołanie sesji na dzisiaj.  

Z inwestycji, które są brane pod uwagę  to  mamy Stary   Las, który chcemy realizować, zasiłki 

opiekuńcze i tych pieniędzy jest deficyt. O tym było mówione przez Panią Skarbnik wcześniej. 

Zagrożenia dla budżetu nie ma żadnego, ja takiego nie widzę i Pani Skarbnik też nie widzi. 

Pani Skarbnik to potwierdziła. 

Wójt Gminy dodał, że to rozbija te wszystkie strategiczne przetargi, które zostały ogłoszone. Jak je 

teraz wstrzymamy to już to nie będzie zrealizowane.   Nam zależy na czasie, a sił wykonawczych  nie 

ma. Odnośnie ul. Gajowej to jak byśmy się nie postarali to ta inwestycja  byłaby robiona za 5-6 mln zł, 

bo jest końcówka roku. Najlepiej byłoby ją realizować w przyszłym roku, ale jest zobowiązanie 

Radnych z Pinczyna i pozostałych Radnych, że w tym roku będzie realizacja tej inwestycji. Ja nie 

mogę sobie na to pozwolić, żeby ja jako Wójt i Szanowni  Radni stracili zaufanie wśród mieszkańców. 

Można było to zrobić z wyprzedzeniem, ale sytuacja wymaga tego, żeby to zrobić w trybie 

przyspieszonym. Dlatego tak wyszło i proszę wybaczyć, że w takim tonie.  Jeśli jest jednak opcja 

Szanownych Radnych, że mamy zrobić to za tydzień na normalnej sesji,  jak najbardziej możemy to 

zrobić, ale mi zależy żeby umowy podpisywać i żeby coś się działo. To jest związane z tymi 

obietnicami składanymi przez wójta czy Szanownych Radnych. Ja wójtem nie muszę być  w następnej 

kadencji, natomiast  rozlicza się  Szanownych  Radnych  nie z kredytu, jaki został zaciągnięty, tylko  

rozlicza się  z tego co jest zrealizowane. Budżet państwowy jest budżetem bezpiecznym, jest taka 

kontrola, że na pewno jest to bezpieczne. 

Radny p.K.Niemczyk powiedział, że jeśli  chodzi o zadłużenie naszej gminy, to było dużo razy 

mówione na sesjach, że nie zadłużamy. Budujemy teraz wszystko ze środków własnych. Te 



3 
 

inwestycje, które są wpisane:  Zblewo  Różana , Borzechowo Leśna, Semlin- Semlinek droga, Pinczyn 

Rzemieślnicza, Bytonia – Cis, to są wszystkie ulice, oprócz ul.Gajowej,  budowane w 100% ze 

środków naszych, z kredytu, bo my na to weźmiemy te 1.800.000zł kredytu. Będziemy mieli łącznie 

5.600.000zł kredytu pobranego na bieżące te wszystkie wydatki. W przyszłym roku jak zobaczyliście w 

WPF mamy  6,5 mln. Ja wyliczyłem sobie wskaźniki jakie mamy teraz, fajnie  jest w Kociewiaku 

napisać:  udało nam   się obniżyć, tak.   Mi się nie podoba akurat to. 

Przewodniczący Rady Gminy przerwał Radnemu  wypowiedź informując, że trzeba się skupić na 

wniosku  p.Stanisława, bo sesja jest zwołana w trybie nadzwyczajnym.   

Wójt Gminy przypominał, że nasza gmina była od początku mocno zadłużona. Gmina Lubichowo 

wydaje 5 mln własnych środków  na inwestycje. Gmina Kaliska na infrastrukturę drogową z własnego 

budżetu wydaje 1,5 mln zł. My mamy sukces bo otrzymaliśmy z PROW na krajową i ciąg pieszo – 

rowerowy Borzechowo – Wirty. Sukcesem naszej gminy jest to, że  się udało pozyskać  te środki w 

ostatnim momencie, natomiast  inne gminy, których budżet jest o połowę  niższy,  realizują  z 

własnego budżetu i zadłużają gminę. Ja nie jestem w stanie utrzymać zadłużenia, będzie się ono 

powiększało. Ja wiem że wskaźniki się obniżają, bo dochód wzrasta, to też jest sukces, natomiast 

zadłużanie, no niestety nie mamy innego wyjścia, robią to wszystkie gminy. Proszę mi wskazać, gdzie 

można pozostać środki na drogi.  Póki co czegoś takiego nie ma.  Gminy budują drogi z własnych 

środków. Można uzyskać środki na termomodernizację 60%, na kanalizację jest już problem pozyskać 

środki. Na infrastrukturę drogową staramy się jak możemy, aby środki  zewnętrzne pozyskać.  Naszą 

infrastrukturę drogową wcześniej czy później będziemy musieli zrealizować, bo utrzymanie bieżące 

dróg tyle kosztuje, że lepiej inwestować w te drogi niż je na bieżąco utrzymywać.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że akurat ta wypowiedź p.Kamila odnośnie tego  co się 

podoba w gazecie, a co nie podoba,  to nie była w tym punkcie, bo jesteśmy w pierwszym punkcie 

regulaminowym dotyczącym zatwierdzenia porządku obrad. Był wniosek Radnego p.Fojuta, żeby ten 

punkt przenieść. Rozumiem, że wypowiedź p.Kamila była wypowiedzią jakby ten wniosek wspierającą. 

Mam pytanie do Pana Wójta i do Pani Skarbnik, bo zawsze staram się być tą osobą, która te różne 

strony sporu stara się godzić, a przynajmniej dochodzić do takiego konsensusu, żeby nawet jak ktoś 

ma inne zdanie to zrozumiał,  że ważniejszym celem było zdanie innych. W związku z tym, jak palący 

jest ten kredyt? Czy zrobienie sesji za np. 10 dni to coś zmieni i czy nie, bo wtedy byłyby zaspokojone 

te wnioski, które tutaj padły, bo wtedy wszystkie osoby mogłyby uczestniczyć w omawianiu tych 

potrzeb kredytowych? Na ile to jest palące Panie Wójcie, czy pani Skarbnik? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na pewno opóźnią  się inwestycje. Jeżeli kredyt będzie później to 

zabezpieczenie w budżecie będzie później i inwestycje się opóźnią. 

Radny p.S. Fojut wtrącił, że myśmy budżet ustalali, na zadania budżetowe które myśmy ustalili to 

powinny być środki. Wójt ma pół miliona rezerwy budżetowej i czy to znaczy,  że gmina jest bez 

pieniędzy? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że to nie jest tak, gmina bez pieniędzy  nie jest, tylko że jeżeli chcemy 

realizować jakieś inwestycje to musimy mieć najpierw zabezpieczenie w budżecie. 

Radny p.S. Fojut zauważył, że teraz najpierw się robi inwestycje, a dopiero później się bierze kredyt? 

Ja tak czegoś nie rozumiem. To ile rzeczy jest zrobione i teraz trzeba wziąć kredyt, żeby za te 

inwestycje zapłacić? Od tego chyba jest Rada, żeby przegłosować, że za tymi inwestycjami jesteśmy. 

Tutaj jest całkiem odwrotnie. Jak my mamy taką rolę pełnić to idźmy do domu, albo przez telefon  

niech p.Zalewska zadzwoni kto jest za, przeciw i koniec. Po co my się tutaj spotykamy. Inwestycje 

rozpoczęte,  nie ma pieniędzy i robimy inwestycje.   Ja tego nie rozumiem. Jak taka rola ma być nas  

jako Radnych, jesteśmy traktowani jak półgłówki, jak ludzie nieodpowiedzialni i niekompetentni. Tak 

samo jak Wójta nas mieszkańcy wybierają i mamy być też odpowiedzialni za ta gminę.    

Radny p.K.Surówka, poprosił Radnego Fojuta, aby mówił za siebie, a nie za wszystkich Radnych, a 

tylko za siebie. 

Radny p.S.Fojut wyjaśnił, że mówi za siebie i dodał, że wczoraj pokazywali  jak gmina w województwie 

zachodnio-pomorskim jest zadłużona, że  jest likwidacja gminy. My do tego samego dążymy? 

Wójt Gminy poinformował, że już nie zbuduję  tutaj ogólnego zaufania wśród Radnych, ale zbuduję 

ogromne zaufanie wśród mieszkańców z pomocą  Radnych. To jest mój priorytet. To jakie inwestycje 

mają być realizowane to Państwo zdecydowaliście, co ma być realizowane i w jakim term inie. Ja 
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Państwa teraz informuję, jakie inwestycje   będą robione. Tak jak p.Kamil stwierdził, na część jest już 

ogłoszony przetarg, a gdzie pieniądze? Ale te inwestycje były wcześniej zainicjowane. Część z tych 

inwestycji  było  obiecane mieszkańcom. Jeśli jest możliwość ich zrealizowania, to dlaczego ich nie 

mamy zrobić?   I tak one muszą być  zrealizowane. Dlatego moja prośba, aby przyjąć dzisiaj te 

uchwały i podjąć decyzje, a nie przekładać sesji, bo zależy nam na czasie. To się opiera na ogólnym 

zaufaniu. Ja wiem, że to zaufanie do Wójta jest mniejsze jak się organizuje  takie sesje nadzwyczajne  

z dwudniową informacją Wójta.  Ja sobie zdaję z tego sprawę, ale u tych osób ja nigdy nie będę miał 

zaufania. 

Radny p.S. Fojut powiedział, że ja oczywiście jestem za  tym,  żeby Wójta wspierać i Radni powinni 

Wójta wspierać. Jestem jak najbardziej za tym, ale my jako  Radni powinniśmy też być pewnymi 

hamulcowymi, bo jeśli Pan Wójt wszystkim po kolei obieca, ale z czego jak nie ma pieniędzy? 

Wójt Gminy poinformował, że prawda jest też taka, że trzeba troszkę ryzykować. Na przykład droga do 

Starego Lasu na którą dostaliśmy dofinansowanie w wysokości 70.000zł. Mnie zależy na tym, bo Pan 

sołtys i wójt obiecał, że będzie droga wybudowana do Starego Lasu. Ja chcę to  zobowiązanie i Pan 

sołtys, Pan Radny w stosunku do mieszkańców wykonać. Ja ogłaszam przetarg, bo wiem, i ufam 

Radnym, że przyklasną tą inwestycję, bo to jest bardzo ważna inwestycja, jaka ma mieć miejsce. Było 

to wcześniej ustalone z Szanownymi Radnymi i mieszkańcami. 

Radny p.S. Fojut zapytał, gdzie jest napisane, że droga do Starego Lasu?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że jest 150.000zł na drogę do Starego Lasu jako wkład własny.  

Radny pJ.Czubek zapytał Panią Skarbnik jak wyglądamy w tej naszej gminie, czy możemy zaciągnąć 

taki kredyt, czy sobie poradzimy? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że pod rządami nowej ustawy zginął wskaźnik 60% zadłużenia gminy. 

W tej chwili gminy mogą się zadłużać, właściwie nie ma górnej granicy, jest tylko mały problem ze 

spłatą. Tak jak kiedyś mogliśmy spłacać do 15% rocznego budżetu, w tej chwili jest to indywidualnie 

obliczane dla każdej gminy i w tym roku mamy 7,6%. O wysokości zadłużenia decyduje sama Rada i 

Wójt ile tego kredytu chcemy zaciągnąć.   Jedynie co do spłaty to nie możemy więcej spłacić  niż 

ustawa nam pozwala.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jakieś widełki od ilu do ilu gminy spłacają?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to wszystko zależy od tego ile gmina ma dochodów majątkowych, ile 

bieżących. 

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał, czy ta Rada albo następna nie stanie przed koniecznością 

drastycznego podniesienia podatków? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że to Rada zdecyduje jak długo będziemy ten kredyt spłacać. W tej 

chwili nasze wskaźniki nie pozwalają, żeby kredyt spłacać wcześniej jak przed 2023r. Jak Rada 

będzie chciała wcześniej spłacić i będzie sobie chciała podnieść dochody to sobie podniesie te 

dochody poprzez podatki. 

Radny p.K.Surówka zapytał, jak ten kredyt w wysokości 1.800.000zł wygląda w sytuacji zagrożenia 

dla gminy, czy jest takowe  zagrożenie dla gminy przy tej kwocie?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że nie ma zagrożenia. Gmina może wziąć 10 mln jak chce, tylko 

wydłuża się okres spłaty.  

Radna p.S.Cherek odnośnie wypowiedzi Pani Skarbnik, że w tym roku jest wskaźnik 7,6%  zapytała, 

czy tego wskaźnika jeszcze nie przekroczyliśmy? Zapytała również, czy w  sytuacji jeżeli była brana ta 

opcja kredytu w wysokości 1.800.000zł  była dokonana analiza zagrożeń? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że tak i  że w WPF zostało to rozpisane. 

Radna p.S.Cherek stwierdziła, że WPF to jedno, ale chcielibyśmy wiedzieć co robimy. 

Pani Skarbnik zapytała, czy za ten kredyt? 

Radna p.S.Cherek potwierdziła. 

Radny p.K.Niemczyk wyjaśnił, że to będzie przy zmianach w budżecie. 

Radna p. S.Cherek poinformowała, że w takim wypadku my nie  możemy  podejmować decyzji, jak się 

czegoś nie wie. 

Radny p.K,Niemczyk dodał, że dlatego mówiliśmy o tych komisjach, aby to szczegółowo omówić. 

Pani Skarbnik poinformowała, że pod rządami starej ustawy jak się zaciągało  kredyt to staraliśmy się 

w jak najkrótszym czasie go  spłacić, bo wiadomo że koszty są wtedy małe. Teraz po zmianach 
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ustawy możliwości finansowe mamy, np. w tym roku  spłacamy 2.470.000zł. i możliwości finansowe 

byłyby większe, ale nie możemy spłacać, bo wskaźniki nam nie pozwalają. Dlatego ten kredyt jest 

zaplanowany do spłaty  dopiero od 2023r.  Do 2022r wskaźniki nam już nie pozwalają na spłatę, nie 

na zadłużenie. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że finansowe możliwości  spłaty są ale nie możemy, to  po co 

bierzemy kredyt? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że za te finanse robimy inwestycje. 

Radna p. S.Cherek stwierdziła, że trzeba też zrozumieć to, że jeżeli ustawa nam nie pozwala spłacać  

więcej niż byśmy mogli, a mamy spłacać kredytem to gdzieś  jest  duże zapętlenie. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że my nie spłacamy kredytem. 

Radna p.S. Cherek dodała, że jest zapis że spłacamy z dochodów własnych, a dochody własne plus 

pożyczki i to jest taka pętelka i to jest już przez kilka lat, dochód plus pożyczki. 

Pani Skarbnik potwierdziła, że tak jest.    

Radny p.K.Niemczyk poinformował, że jest jak najbardziej za zrobieniem tych wszystkich dróg, bo to 

jest ważne. Cieszę się bo korzystają  z tego  ludzie, a nie za pięć lat, kiedy nas będzie stać,  żeby te 

drogi zrobić. To jest plus i też tak do tego podchodzę, tylko że tutaj chciałbym żebyśmy wszystko jako 

Rada obmawiali, żeby nie było tak z dzikości wrzucone. Musimy się zastanowić. Za chwilę będziemy 

mieli gorący problem z przedszkolami, za chwilę będziemy mieli kary, bo nie będzie kanalizacji.   Takie 

nas decyzje czekają i o tych problemach musimy mówić. Biorąc środki z kredytu na budowę kawałka 

drogi między Bytonią i Cisem, wiem że to jest ważne bo tam jest beznadzieja droga, ale może te 

środki zostawmy i poczekajmy i myśmy o przedszkolu, bo to chyba jest ważniejsze. Myś lmy o 

rozbudowie kanalizacji, bo wiemy,  że  środków na kanalizację  raczej nie będzie i przygotowujmy te 

środki, możliwości zaciągnięcia w przyszłości kredytu na takie inwestycje. Musimy mieć 2 mln zł na 

rozbudowę przedszkoli, bo teraz będziemy musieli płacić dzierżawę za prywatne przedszkole. 

Zastanówmy się nad tym, czy  może te drogi poczekają rok. Jak  nie mówię, że skreślam od razu 

wszystkie inwestycje, bo to się przyda mieszkańcom, nam wszystkim, ale może poczekajmy z tym 

szaleństwem jeśli chodzi o budowę dróg, a zastanówmy się i przemyślmy te większe inwestycje, które 

są krok przed nami. My mamy zdolności, my możemy teraz spokojnie  10 mln sobie wziąć, ale nie 

sztuką jest teraz wpierdzielić 10 mln, zrobić sobie piękne drogi, pokaz elegancji, gmina Zblewo się 

rozwija.  Rozwija  się tak, ale jakim kosztem?  Pamiętajcie,  że czym dłużej kredyt bierzemy, czy na 5 

lat, czy na 25 lat to  jest różnica w odsetkach. Im dłuższy kredyty tym są większe odsetki.  Jeśli 

bierzemy kapitał, a spłacamy dopiero za 5-10 lat to  odsetki płacimy od początku, od teraz.      

Wójt Gminy poinformował, że we wszystkich działaniach liczy się zaufanie społeczne. Jeśli zaufania 

społecznego nie ma, jeśli  się o czymś mówi, a potem się tego nie realizuje, a myśmy do pewnych 

rzeczy się zobligowaliśmy, gdy się rozbudowuje np. przedszkole a zapomina się o rzeczach, które były 

obiecane. Jak drogę do Starego Lasu, która się obiecało  zrobi się za trzy lata to i Pan Radny z 

Karolewa, z Pinczyna i Wójt straci społeczne zaufanie. Ja dam o szacunek Szanownych Radnych, aby 

to było zrealizowane.  Rozbudowa przedszkoli też jest wpisana w ten scenariusz, chcemy pozyskać 

dofinansowanie i o to się staramy.  Wszystkie te inwestycje łącznie z drogowymi są w jeden 

scenariusz pisane i żadnej nie można opuścić, bo to jest czynniki zaufania ludzkiego. Wszystkie 

inwestycje muszą  być zrealizowane.  Tutaj  nie ma żadnego zagrożenia. To że zobligowałem do tego, 

że wyjdę z zadłużenia to oczywiście będziemy nad tym myśleć. Mam nadzieję, że ta ustawa także się 

zmieni i będzie można więcej spłacać, że będą takie możliwości. W tej dobie bardziej nas obliguje to, 

aby realizować te inwestycje, które były mieszkańcom obiecane.  Ludzie pamiętają to co się im 

obiecało i jak się straci zaufanie publiczne to jest koniec.  

Radny p.R.Rambowski poinformował, że ul. Ks.Krefta została obiecana i zostało przesunięte na 

następny rok. W zeszłym roku był tłuczeń i dzisiaj robili drugi raz tłuczniem, dlaczego?  ul. Brzozowa 

czeka i  nie jest robiona,  odnogi ul.Kasztanowej nie są robione, a drugi raz jest robione tłuczniem na 

ul.Ks. Krefta.  

Wójt Gminy poinformowali, że dwóch pracowników Urzędu sprawuje  nadzór nad drogami i chciałby  

aby to jak najbardziej miarodajnie się odbywało. Tego tłucznia tam nie powinno być, zgadzam się. 

Ponadto pod tym podpisuje się sołtys i jak są jakieś uchybienia to  się pod tym nie podpisuje. Ja 

uczulę też wykonawców.   
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Radny p.K.Niemczyk poinformował, że jak przesuniemy na następną sesję uchwałę w sprawie kredytu 

to zmiany w budżecie i WPF też trzeba przesunąć bo to się jedno z drugim łączy.  

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał Pana Wójta  i Panią Skarbnik jaka jest Jego decyzja w tej 

sprawie? Czy możecie to przesunąć czy nie, czy to jest palące, bo jeżeli chcemy żeby Radni mieli też 

zaufanie wzajemne do siebie, do Wójta, do Skarbnik i się szanowali i czuli się radnymi to widać z tych 

wniosków, że niektórzy Radni oczekują tego, żeby to omówić ? Jeżeli to jest mocno palące to 

dyskutujemy tutaj o tym kredycie, a jak jest niepalące to może przenieśmy to na komisje.  Jeżeli jest to 

palące to trzeba to uczynić dzisiaj.  

Radny p.S. Fojut zwrócił się do Pana Przewodniczącego Rady, że mu się dziwi, że na takie coś 

wyraża zgodę.1.800.000zł kredytu i my nic do powiedzenia nie mamy. Rozmawiałem z innymi 

Przewodniczącymi, gdzie u nich sesje nadzwyczajne były jedna albo dwie, a u może jest więcej 

nadzwyczajnych jak zwykłych i taki ważny temat jak 1.800.000zł Panie Przewodniczący, to po co te 

komisje są?  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że przewodniczący jest od organizacji sesji i jednym z jego 

obowiązków  jest zwołać sesję na wniosek uprawnionych, w trybie nie przekraczającym 7dni od 

złożenia wniosku. Taki obowiązek ja muszę  wykonać jeżeli wniosek  do mnie wpływa. Cokolwiek 

będzie w tym wniosku przez uprawniony organ napisane  to takową sesję zwołać  muszę. Ja mogę na 

sesji dyskutować na temat tych punktów, natomiast w momencie jak wpływa to pismo do biura Rady, 

czy do mnie, przez uprawnione organy : 1/4 składu Rady  czy Wójta,  to ja takową sesję muszę 

zwołać.  Czy z punktu wyjaśnienia tych tematów, czy jest możliwość za tydzień czasu czy konieczność 

dzisiaj? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie wie  jak te przetargi wyglądają, ale podejrzewa,  że niektóre 

trzeba by było unieważnić.  

Radny p.J. Czubek poprosił, aby na przyszłość nie robić takich rzeczy pochopnie, a bardziej 

konsultować to z Radnymi. 

Wójt Gminy jako organizator sesji zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej  sesji punków  

dotyczących podjęcia uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu, zmian w budżecie i zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej i zwołania kolejnej  sesji na najbliższy  czwartek na godz. 17.00. 

Za przyjęciem wniosku Radnego p.S. Fojut żeby zdjąć punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu głosowało 6 Radnych, przeciw  głosowało 2 Radnych i 4 Radnych wstrzymało się 

od głosu. 

Radca prawny p.P.Zieliński wyjaśnił, że do zmiany porządku obrad potrzebna jest bezwzględna 

większość głosów, więc wniosek Pana Radnego nie otrzymał takiej większości.  

 

Godz. 15.45 obrady  opuścił Radny p.K. Surówka. 

 

Za przyjęciem wniosku Pana Wójta, aby punkty 2,3, i 4 zdjąć z porządku obrad dzisiejszej sesji  

głosowało 8 Radnych, przeciw głosował 1 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.      

 

W wyniku głosowania punkty 2,3 i 4 zostały zdjęte z porządku obrad 

 

Ad.5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  uchwały Rady Gminy Zblewo nr XXIX/212/2016 z dnia  

2 grudnia 2016r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania. 

p.M.Mischke wyjaśnił, że z informacji Regionalnej Izby Obrachunkowej wynika, że sformułowania 

dotyczące zapisów kwotowych są mało precyzyjne. Ja przepisałem zapisy z ustawy, a Pani z RIO 

stwierdziła, że może to być nie do końca jasne dla przeciętnego obywatela i dlatego chciała żebyśmy 

wprost stwierdzili ile procent.    Pismo w tej sprawie trafiło  do Pana Przewodniczącego, że jest to 

nieistotne naruszenie prawa. Zaproponowaliśmy te zmiany, bo są bardziej oczywiste i zrozumiałe dla 

każdego.  
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Radny p.S.Fojut stwierdził, że z tego wynika, bo to  już któryś raz z kolei, najpierw my podejmujemy 

uchwałę, idzie do RIO, a RIO kwestionuje. Mamy tu trzech prawników zatrudnionych i Oni tego nie 

widzą, że to jest źle zrobione? 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał Radnego, czy nie widzi tego mętliku, jaki jest w całym kraju?  

p.M.Mischke dodał, że nie ma pretensji do prawników dlatego, że zastosowaliśmy zapis ustawowy.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XL/290/17 w sprawie zmiany  uchwały Rady Gminy Zblewo nr XXIX/212/2016 z dnia  

2 grudnia 2016r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Zblewo dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na terenie 

Gminy Zblewo oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości jej wykorzystania w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.6 

Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zblewo. 

 

Godz. 15.53 obrady opuścił Radny p.J.Schűtzmann. 

 

p.M.Mischke poinformował, że zmieniła się ustawa  o systemie oświaty i zostały wprowadzone nowe 

zapisy i myśmy to wszystko uporządkowali. Większość zapisów pozostała ze starej uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XL/291/17 w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym 

dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.7  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/271/2017 Rady Gminy Zblewo z dnia  

12 kwietnia 2017r. w sprawie  określenia regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie zadań 

dotyczących modernizacji źródeł ciepła na terenie gminy Zblewo w ramach konkursu „ Czyste 

Powietrze Pomorza – edycja 2017” organizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Gdańsku. 

p.B.Męczykowski wyjaśnił, że  w związku z pismem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

obniżającym wysokość dofinansowania    w poprzednim regulaminie  zmienia się zapis § 4 ust. 1 i 

zamienia  się  35%  na  25% dofinansowania.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni 

Uchwała Nr XL/292/17 w sprawie zmiany uchwały nr XXXVI/271/2017 Rady Gminy Zblewo z dnia  

12 kwietnia 2017r. w sprawie  określenia regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie zadań 

dotyczących modernizacji źródeł ciepła na terenie gminy Zblewo w ramach konkursu „ Czyste 

Powietrze Pomorza – edycja 2017” organizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Gdańsku w załączeniu do  niniejszego protokołu.  

 

Ustalono wspólnie, że kolejna sesja odbędzie się w najbliższy czwartek o godz. 16.00, a wspólne 

posiedzenie komisji w najbliższą środę o godz. 15.00 

 

Godz. 16.00 obrady opuściła Radna p.S. Cherek 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru części Gminy Zblewo ograniczonego od strony północnej Jeziorem Niedackim i kompleksem  

leśnym, od strony wschodniej i południowej kompleksem leśnym, od strony zachodniej Jeziorem 

Niedackim w gminie Zblewo, pod nazwą „ Twardy Dół”.  

p.E.Brach poinformowała,  że po długich perypetiach związanych z wydzieleniem drogi, która była do 

tej pory drogą leśną i  odlesienia całego terenu ośrodka łącznie z tą drogą aż do drogi wojewódzkiej z 

zasobów Lasów Państwowych. Te wszystkie operacje zostały wykonane. Plan ma wszystkie 
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uzgodnienia  i jest do uchwalenia.  Minister Środowiska wyraził zgodę na zmianę sposobu 

użytkowania terenów leśnych na nieleśne.  Inwestor będzie miał szansę teraz ten ośrodek 

modyfikować, nie będzie miał szansy rozbudowywać poza określone w planie wskaźniki. Ten plan 

ciągnął się 8 lat, czterokrotnie była zmieniana uchwała o  przystąpieniu bo np. ograniczyły Lasy 

Państwowe zakres tego planu i myślimy zmienić uchwałę. Później wydzieliliśmy drogę, powstały 

geodezyjne podziały z istniejących działek i musieliśmy zmienić uchwałę, bo nie pasowały  numery do 

obrazu. Z takich między innymi powodów ten proces trwał 8 lat, który jest opisany w uzasadnieniu do 

uchwały.   

Radny p.M. Jankowski zapytał, czy teraz jest to droga leśna dostępna dla  ruchu kołowego? 

p.E.Brach odpowiedziała, że  jest to droga wyłączona z użytkowania leśnego, ma charakter drogi 

publicznej i od Państwa będzie zależało w jaki sposób będziecie ją użytkować i przejmować. Plan 

swoje zrobił i teraz droga będzie zależała od użytkownika.  

Wójt Gminy zapytał, czy musimy ją przejąć? 

p.E.Brach odpowiedziała, że jest to droga publiczna i  nie  musicie jej przejmować. Zarządzanie drogi 

będzie zależało od tego jaki zarząd tej drogi Państwo ustalicie. 

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał   odnośnie zapisu dotyczącego uzgodnień inwestycyjnych, które 

należy uzgadniać między innymi z zarządcą drogi wojewódzkiej, bo tego nie rozumie gdyż ośrodek 

jest aż cztery kilometry od tej drogi.   

p.E.Brach wyjaśniła, że przez tą drogę wewnętrzną do drogi publicznej ogólnodostępnej  jest tylko  

przez to skrzyżowanie z drogą wojewódzką, więc jeżeli ośrodek będzie miał dużą ilość osób i trzeba 

będzie wybudować nowe skrzyżowanie to przez ten dostęp trzeba będzie to zrobić, w związku z czym 

droga wojewódzka ma prawo wiedzieć jak daleko będzie wyglądała ingerencja w drogę wewnętrzną. 

Za podjęciem uchwały głosowało 6 Radnych, przeciw  głosował 1 Radny i 1 Radny wstrzymał się od 

głosu.  

Uchwała nr XL/293/ w sprawie  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru części Gminy Zblewo ograniczonego od strony północnej Jeziorem Niedackim i kompleksem  

leśnym, od strony wschodniej i południowej kompleksem leśnym, od strony zachodniej Jeziorem 

Niedackim w gminie Zblewo, pod nazwą „ Twardy Dół” w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16.07, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XL Sesję 

Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona : XL sesja – 11.08.2017”. 

 

Protokółowała 

A.Zalewska        Przewodniczący Rady Gminy  

 

          Leszek Burczyk   

  

 

 

 

 

 


